
VALOKUITU PADASJOELLA 
eli mistä kaikki lähti liikkeelle   

ja mitä sittemmin on tapahtunut?  
 Vuonna 2008 Valtioneuvosto asetti tavoitteeksi, että kaikki vakinaiset asunnot (yli 99 % 

väestöstä) sekä yritysten ja julkishallinnon organisaatioiden vakinaiset toimipaikat ovat 

vuoden 2015 loppuun mennessä enintään kahden kilometrin etäisyydellä 100 megabitin 

yhteyden mahdollistavasta valokuitu- tai kaapeliverkosta.  

 

 Vuonna 2011 Padasjoen Vesijaon kylässä alkoi selvittely huonontuneiden nettiyhteyksien 

parantamiseksi. Paikallinen operaattori oli alkanut irtisanoa ja purkaa kiinteitä 

nettiliittymiä päämääränään siirtää tietoliikenne pelkän langattoman verkon varaan. 

Padasjoelle perustettiinkin PadNet Verkko-osuuskunta, joka valmistautui rakentamaan 

valokuituverkon halukkaille Vesijaolla.  

 

 Vuonna 2011 kartoitettiin myös Kellosalmi – Seitniemi – Virmailan vakituisten ja vapaa-

ajan asukkaiden kiinnostus nopeaan laajakaistaan.  

 

 Kesäkuussa 2012 Padasjoen Yrittäjät ry puolestaan päätti selvittää valokuituverkon 

rakentamismahdollisuudet koko Padasjoen kunnassa ja käynnisti Päijänne Leaderin tuella 

Tiedon valtatie -hankkeen.  

 

 Syksyllä 2012 Padasjoen kunta neuvotteli sähköverkon rakennuttajan kanssa 

mahdollisuudesta kaivaa valokuitua yhdessä sähkökaapelin kanssa kaivukustannuksissa 

säästämiseksi. Neuvottelujen tuloksena kunta rakensi yhteiskaivun ansiosta pätkän 

valokuituverkkoa Kivistöön, Kaukelaan sekä viimeksi Vesijaon kylään.  

 

 Marraskuussa 2012 Päijät-Hämeen liitto kilpailutti vielä kerran Padasjoen ja neljän 

muun Päijät-Hämeen kunnan valokuituverkon rakentamisen. Yksi tarjous saatiin, ja sen 

teki Verkko-osuuskunta Kuuskaista, joka rakentaa valokuituverkkoa myös 

naapuripitäjään Kuhmoisiin. 

 

 Keväällä 2013 hankkeen tilaama Padasjoen valokuituverkon esisuunnitelma valmistui. 

 

 Heinäkuussa 2013 Padasjoen kunnan rahoitusneuvottelut Kuuskaistan kanssa ovat vielä 

kesken. Kuuskaistan tarjous on voimassa vuoden 2013 loppuun saakka.  


